



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



16-17 November 2007
16-17 novembre 2007

PARIS

ANNUAL AIJA TAX LAW SEMINAR

European and International
influences on tax systems

SÉMINAIRE FISCAL ANNUEL DE L'AIJA

Influences des droits européen
et international sur les systèmes
fiscaux nationaux





The Tax Law Commission is very proud to present its first Annual Tax Law Seminar, to be held in the beautiful city of Paris.

The Annual AIJA Tax Law Seminar is a 100% tax event, focusing on the interests of Young Tax Lawyers. The purpose of the Annual Tax Law Seminar is to bring you fully up to date with the latest developments on international and domestic tax matters, introduced both by outstanding speakers from e.g. international and governmental organizations and universities, as by interactive panel discussions between participants.

At the same time the Annual AIJA Tax Law Seminar will provide a platform for discussions between participants and for presentations of the latest developments in participants' countries. The programme will also cover skill training on international tax advising.

The Seminar Hotel is Hôtel Bedford, located in the charming Madeleine Quarter of Paris. The Seminar will commence on Friday 16 November 2007 at noon. As a result in principle all participants are able to travel in the morning to Paris. On Friday evening a dinner will be organized in one of the excellent restaurants for which Paris is renowned. On Saturday afternoon, the 2-day seminar will conclude with a joint lunch at the Seminar Hotel, and then Paris awaits you!

If you are a tax lawyer, make sure that you register as soon as possible. If you aren't, persuade your tax colleagues to participate. This is a perfect opportunity to get introduced in the AIJA network of Tax Lawyers.





Introduction

La Commission de Droit Fiscal est fière de vous présenter son premier Séminaire Fiscal Annuel qui se tiendra à Paris, la Ville Lumière.

Le Séminaire Fiscal Annuel est un événement purement fiscal, exclusivement consacré aux préoccupations des jeunes avocats fiscalistes. Le but de ce séminaire est de vous tenir informés des tout derniers développements du domaine de la fiscalité internationale et dans les pays des participants. Ces sujets seront présentés par de prestigieux orateurs représentants d'organisations gouvernementales et internationales et discutés entre les participants.

Par ailleurs, le Séminaire Fiscal Annuel vous permettra de dialoguer entre les participants et de présenter les derniers développements intervenus dans votre pays. Le programme

comportera également un volet formation sur le conseil fiscal international.

Le séminaire se tiendra à l'hôtel Bedford (<http://www.hotel-bedford.com>), idéalement situé à proximité de l'église de la Madeleine, de l'opéra Garnier et de la place de la Concorde. Il débutera vendredi 16 novembre à midi avec les présentations, ce qui permettra aux participants d'arriver à Paris dans la matinée. Vendredi soir nous dînerons dans un excellent restaurant parisien. Samedi, le séminaire se terminera par un déjeuner en commun à l'hôtel Bedford et, ensuite, Paris sera à vous !

Si vous êtes avocat fiscaliste, inscrivez-vous au plus tôt. Si vous n'êtes pas avocat fiscaliste, persuadez vos collègues fiscalistes de s'inscrire. C'est une opportunité parfaite pour être introduit dans le réseau AIJA des avocats fiscalistes.



Programme

Friday, 16 November 2007

- 12.00 Sandwich lunch – Hotel Bedford
- 13.00 **Welcome words – Pär Remnelid** (President AIJA)
- 13.15 **Introduction to the tax conference and speakers – Michiel Groenland** (President Tax Law Commission)
- 13.30 **Mr. Peter Schonewille** (European Commission, Directorate-General Taxation and Customs Union, Brussels) – **Infringement Procedures under article 226 EC and direct taxation**
- 14.20 **Mr. Pierre-François Racine** (Conseiller d'Etat, Président de la Section des Finances du Conseil d'Etat, Paris) – **Effects of E.U. law on National Courts: Case study of the Conseil d'Etat**
- 15.10 Coffee Break
- 15.50 **Mrs. Caroline Silberztein** (OECD Center for Tax Policy and Administration, Head of the Transfer Pricing Unit, Paris) – **Introduction and latest developments on the OECD Guidelines on Transfer Pricing**
- 16.40 **Mr. Raffaele Russo** (OECD Center for Tax Policy and Administration, Tax Treaty advisor, Paris) and **international panel – Issues in International Taxation: domestic case law and OECD developments**
- 18.00 **Wrap-up of the day – Antoine Gabizon** (Vice President TLC)
- 18.30 Cocktail at Hotel Bedford, Paris
- 20.00 Dinner: Restaurant l'Alycastre (2 rue Clément - 75006 Paris)

Saturday, 17 November 2007

- 08.00 Breakfast
- 09.00 **The Art of Networking**
Itzik Amiel (President Young IFA Network / Member TLC)
- 09.30 **Reports of:** - **Verbier Seminar AIJA**
- **Toronto Working Session**
- **IFA Kyoto Congress**
Gerd D. Goyvaerts (Vice President TLC)
- 10.00 Coffee Break
- 10.30 **Round Table Discussion: What's going on in participant's countries – latest developments** (all participants are invited to prepare a brief presentation, moderator **Michiel Groenland** - President TLC)
- 12.00 **General Meeting of the Tax Law Commission**
Including Evaluation, date and place of next Tax Seminar, participation in future events
- 12.30 Lunch at Hotel Bedford, Paris
- 14.30-18.00 Exploring Paris (information to be delivered on the spot)



Programme

Vendredi 16 novembre 2007

- 12h00 Sandwiches – Hôtel Bedford
- 13h00 **Discours de bienvenue – Pär Remnelid** (Président de l'AIJA)
- 13h15 **Présentation de la conférence fiscale et des intervenants – Michiel Groenland** (Président de la Commission de droit fiscal)
- 13h30 **M. Peter Schonewille** (Commission européenne, Bruxelles) **Procédures en manquement et impôts directs**
- 14h20 **M. Pierre-François Racine** (Conseiller d'Etat, Président de la Section des Finances du Conseil d'Etat, Paris) **Prise en compte des réglementations européennes par les juridictions nationales : l'exemple du Conseil d'Etat**
- 15h10 Pause-café
- 15h50 **Mme Caroline Silberstein** (OCDE, Centre de politique et d'administration fiscale, Directrice du département prix de transfert, Paris) – **Dernières recommandations de l'OCDE en matière de prix de transfert**
- 16h40 **M. Raffaele Russo** (OCDE, Centre de politique et d'administration fiscale, Conseiller fiscal) – **Jurisprudence nationale et doctrine de l'OCDE**
- 18h00 **Clôture de la journée - Antoine Gabizon** (Vice-Président de la Commission de droit fiscal)
- 18h30 Cocktail à l'Hôtel Bedford
- 20h00 Dîner / Restaurant l'Alycastre
(2 rue Clément - 75006 Paris)

Samedi 17 novembre 2007

- 08h00 Petit déjeuner
- 09h00 **L'art de créer son réseau**
Itzik Amiel (Président Young IFA Network / Membre TLC)
- 09h30 **Rapports : - Séminaire de Verbier AIJA**
- Session de travail de Toronto
- Congrès de Kyoto de l'IFA
Gerd D. Goyvaerts (Vice-Président de la Commission de droit fiscal)
- 10h00 Pause-café
- 10h30 **Débat : État des lieux dans les pays des participants – dispositions anti-abus** (Les participants sont invités à préparer une brève présentation – modérateur **Michiel Groenland**, Président de la Commission de droit fiscal)
- 12h00 **Assemblée générale de la Commission de droit fiscal** (comprenant évaluation, date et lieu du prochain Séminaire Fiscal, et participation aux événements futurs)
- 12h30 Déjeuner à l'Hôtel Bedford
- 14h00- Temps libre à Paris
18h00



Administration



Venue of the Seminar:

Hôtel Bedford – 17 rue de l'Arcade – 75008 Paris
Tél: 33 1 44 94 77 77 – Fax: 33 1 44 94 77 97 – <http://hotel-bedford.com>

Language/Number of participants – Cancellation

The Seminar will be held in English and French without simultaneous translation. The number of participants is limited. Enrolment takes place on a first-come, first-served basis. The organisers reserve the right to cancel or modify the Seminar. In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant, who cannot attend, may send a substitute participant.

Registration Fees

	≤ deadline 2-11	> deadline 2-11
AIJA Member - < 35	EUR 395	EUR 525
AIJA Member - > = 35	EUR 450	EUR 525
Non AIJA Member	EUR 495	EUR 570
Accompanying person	EUR 180	EUR 180

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunch on Friday and Saturday, cocktail and dinner on Friday night. The accompanying person fee includes the cocktail and dinner on Friday and lunch on Saturday.

Registration will only be effective after payment.

Payment of registration fees should be made by bank transfer in EUR without cost for the organisers to the following account:

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLULL
Fortis Banque Luxembourg - Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref: AIJA "Paris 2007"

Accommodation

Accommodation is not included in the registration fee. A limited number of rooms have been reserved at the hotel conditions indicated below.

Hôtel Bedford ****

17 rue de l'Arcade - 75008 PARIS
Tél: 33 1 44 94 77 77 - Fax : 33 1 44 94 77 97 - <http://hotel-bedford.com>
Single Room: EUR 190 Double Room: EUR 214

Note: early reservation is recommended, because the rooms will only be held until October 25th, 2007.

Dress code: Business (working sessions) or Smart casual (evening programme).

Lieu du séminaire :

Hôtel Bedford ****
17 rue de l'Arcade – 75008 PARIS
Tél : 33 1 44 94 77 77 – Fax : 33 1 44 94 77 97 – <http://hotel-bedford.com>

Langue/Nombre de participants - Annulation

Le séminaire se déroulera en anglais et en français, sans traduction simultanée. Le nombre de participants est limité. Les inscriptions se font par ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler ou de modifier le séminaire. En cas d'annulation par un participant, aucun remboursement ne sera effectué. Tout participant empêché peut envoyer un remplaçant à sa place.

Frais d'inscription

	jusqu'au 2-11	à partir du 2-11
Membre de l'AIJA - < 35	EUR 395	EUR 525
Membre de l'AIJA - > = 35	EUR 450	EUR 525
Non membre de l'AIJA	EUR 495	EUR 570
Accompagnant	EUR 180	EUR 180

Les frais d'inscription comprennent les conférences du séminaire, la documentation, les pauses-café, le déjeuner du vendredi et du samedi et le cocktail et le dîner du vendredi soir. Les frais d'inscription des accompagnants comprennent le cocktail et le dîner de vendredi et le déjeuner de samedi. L'inscription ne devient définitive qu'une fois le règlement encaissé.

Le paiement des frais d'inscription doit être effectué par virement en euros sans frais pour les organisateurs sur le compte bancaire suivant :

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLULL
Fortis Banque Luxembourg - Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref: AIJA "Paris 2007"

L'hébergement

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription. Un nombre limité de chambres a été réservé à l'hôtel, aux tarifs indiqués ci-dessous.

Hôtel Bedford - 17 rue de l'Arcade - 75008 Paris
Tél : 33 1 44 94 77 77 - Fax : 33 1 44 94 77 97 - <http://hotel-bedford.com>
Chambre double petit déjeuner compris TTC :
pour 1 personne : 190 euros - pour 2 personnes : 214 euros

NB : il est recommandé de réserver rapidement car les chambres ne sont retenues que jusqu'au 25 octobre 2007.

Code vestimentaire : Costume-cravate (sessions de travail) ou sport chic (en soirée).



REGISTRATION FORM – BULLETIN D'INSCRIPTION

Paris – 16-17 November 2007 / 16-17 novembre 2007



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

To be returned before 2.11.2007 to / A retourner avant le 2.11.2007 à :
Association Internationale des Jeunes Avocats • Avenue Louis Lepoutre 59/20
1050 Bruxelles - Belgium • Fax +32-2-347.55.22.
Or register online at www.aija.org - enregistrez-vous en ligne sur www.aija.org

Name – Nom

Law firm / Cabinet

Address – Adresse

Tel. / Tél. Fax:

E-mail Website:

Date of birth – Date de naissance

Accompanying persons – Accompagnants

First AIJA Event? – Premier événement AIJA ? Yes – Oui No – Non

Registration Fees – Frais d'inscription

	<= 2/11/2007	> 2/11/2007
<input type="checkbox"/> AIJA Member / Membre AIJA - < 35	EUR 395	EUR 525
<input type="checkbox"/> AIJA Member / Membre AIJA - >= 35	EUR 450	EUR 525
<input type="checkbox"/> Non AIJA Member / Non Membre AIJA	EUR 495	EUR 570
<input type="checkbox"/> Accompanying person / Accompagnant	EUR 180	EUR 180

Donation to / à SOS Avocats-Lawyers Emergency Defense Committeee

TOTAL

EUR

I will not be able to attend the seminar but would like to remain updated / je ne peux malheureusement pas participer au séminaire mais voudrais en être maintenue informée

I attach proof of payment by bank transfer to the following account. The payee is not liable for any charges. / Je joins une copie de l'ordre de transfert (sans frais pour le bénéficiaire) au compte N° **IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLULL**

Fortis Banque Luxembourg – Agence Royale Monterey, 27 avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Réf: AIJA "Paris 2007"

PAYMENT VISA/MASTERCARD - PAIEMENT PAR CARTE VISA/MASTERCARD

I authorise AIJA to debit my credit card (Visa/Mastercard/) of the amount
of EUR (+20 EUR for bank costs per registration)

J'autorise l'AIJA à débiter ma carte de crédit (Visa/Mastercard/) pour un montant
de EUR (+ 20 EUR pour les frais bancaires/administratifs)

Credit card Number/N° Carte de crédit:

Exp. Date:

Security Code/Code de sécurité:

(3 last digits, printed at the back of your credit card under the signature panel/3 derniers chiffres figurant au dos de votre carte de crédit dans le cadre situé sous la signature)

Booking must be made directly with the hotel – Les réservations doivent se faire directement auprès de l'hôtel

Date

Signature



ORGANIZING COMMITTEE COMITÉ D'ORGANISATION

Michiel GROENLAND (President TLC)

Van Mens & Wisselink
Wilhelminapark 60-61
3581 NP Utrecht
t: +31 30 2547943
f: +31 30 2522552
e: groenland@vmw.nl
i: www.vmw.nl

Antoine GABIZON (Vice President TLC)

UGGC & Associés
47 rue de Monceau
FR-75008 Paris
t: 33-1-56.69.70.00
f: 33-1-56.69.70.71
e: a.gabizon@uggcavocats.com

Gerd GOYVAERTS (Vice President TLC)

Tiberghien Advocaten
Thurn & Taxis
Havenlaan 86C/419
BE-1000 Bruxelles
t: 32-2-773.40.00
f: 32-2-773.40.55
e: gerd.goyvaerts@tiberghien.com
i: <http://www.tiberghien.com>

L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. À TRAVERS UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET PLAIDOYER, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

INTRIGUÉ PAR LES PROBLÈMES QUI TOUCHENT AU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES DONNÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS EN DROIT DES AFFAIRES ? L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA DONNE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL, AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS VUES ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DE PAR LE MONDE ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELLES QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES, QUE L'AVOCAT DU 21ÈME SIÈCLE DOIT POUVOIR GÉRER. EN REJOIGNANT L'AIJA VOUS BÉNÉFICIEREZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE DONNONS PAS DE COURS – NOUS « PARTAGEONS, APPRENONS ET PROFITONS ».

TOUT EN DÉFENDANT CES PRINCIPES QUI FORMENT UNE PART ESSENTIELLE DES PROFESSIONS JURIDIQUES DE PAR LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED TO BUILD AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF AND DISCUSSIONS WITH COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

France

[Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law]

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.

